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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Nadzwyczajnej do spraw energetyki i surowców 
energetycznych (nr 24)

Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa (nr 128)
6 czerwca 2014 r.
Komisje: Nadzwyczajna do spraw energetyki i surowców energetycznych oraz 
Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa, obradujące pod prze-
wodnictwem posła Stanisława Żelichowskiego (PSL), przewodniczącego Komi-
sji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz niektórych innych 
ustaw (druki nr 2162 i 2413). 

W posiedzeniu udział wzięli: Janusz Ostapiuk podsekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska wraz 
ze współpracownikami, Helena Kamińska zastępca dyrektora Departamentu Orzecznictwa Admini-
stracyjnego Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, Maciej Bando prezes Urzędu Regulacji Ener-
getyki, Anna Nowak doradca w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz 
Kornel Drabarek wicedyrektor Departamentu Środowiska Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krystyna Pająk, Anna Ornat, Igor Ama-
rowicz i Bartosz Bąk – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Ida Reykowska 
i Dorota Rutkowska-Skwara – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Stanisław Żelichowski (PSL):

Witam panie i panów posłów w imieniu pana przewodniczącego Czerwińskiego, w imieniu 
własnym, Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa oraz Komi-
sji Nadzwyczajnej do spraw energetyki i surowców energetycznych. Porządek dzienny 
państwo otrzymaliście. Witam oczywiście pana ministra Ostapiuka wraz ze wszystkimi 
gośćmi; nie będę wszystkich państwa wymieniał, bo długo by to trwało, ale proszę, żeby 
każdy czuł się serdecznie powitany.
Czy do porządku obrad  są uwagi? Nie widzę,  rozumiem,  że przyjęliśmy porządek 

obrad, tj. rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czytania do projektu 
ustawy o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz niektórych innych ustaw. 
Z tego, co wiem, pan poseł Arkit jest wnioskodawcą poprawki. Bardzo proszę o przed-
stawienie jej sensu.

Poseł Tadeusz Arkit (PO):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, Wysokie Komisje, panie ministrze, przedsta-
wiam poprawkę, która została złożona przez Klub Parlamentarny Platforma Obywa-
telska. 
„W przypadku, o którym mowa w ust. 1, dla źródła spalania paliw o całkowitej nomi-

nalnej mocy cieplnej większej niż 500 MW, ustalonej z uwzględnieniem pierwszej i drugiej 
zasady łączenia, opalanego paliwem stałym, dla którego pierwsze pozwolenie na budowę 
wydano po dniu 1 lipca 1987 r., wielkość dopuszczalnej emisji tlenku azotu i dwutlenku 
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azotu w przeliczeniu na dwutlenek azotu w okresie od dnia 1 stycznia 2016 r. do dnia 31 
grudnia 2023 r. nie może być wyższa niż 200 mg/m³.”
Krótkie uzasadnienie: z projektowanego art. 146 ust. 3 ustawy, bo dotyczy to ust. 3 

ustawy – Prawo ochrony środowiska, o czym nie powiedziałem, przepraszam, wynika, 
że dotyczy on źródeł, o których mowa w ust. 1 i 2 art. 146a. W tym przypadku odwołanie 
do ust. 2 jest błędem, ponieważ ustępy te dotyczą rozłącznych grup źródeł: ust. 2 – źró-
deł, których użytkowanie rozpoczęto przed dniem 31 grudnia 1986 r., natomiast ust. 
3 – źródeł, na budowę których pierwsze pozwolenie wydano po dniu 1 lipca 1987 r. Pra-
widłowe odwołanie powinno dotyczyć tylko ust. 1 i tą poprawką ten błąd poprawiamy. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Stanisław Żelichowski (PSL):
Bardzo dziękuję panu posłowi. Panie ministrze, bardzo proszę o stanowisko rządu.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska Janusz Ostapiuk:
Panowie przewodniczący, szanowni państwo posłowie, uznajemy, że zgłoszona poprawka 
jest potrzebna, bo porządkuje dokument, który tak długo był procedowany.

Przewodniczący poseł Stanisław Żelichowski (PSL):
Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi do poprawki?

Legislator Ida Reykowska:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Stanisław Żelichowski (PSL):
Czy ktoś z pań lub panów posłów ma jakieś uwagi? Nie widzę zgłoszeń. Czy jest sprzeciw 
wobec przyjęcia poprawki? Nie widzę zgłoszeń, poprawka została przyjęta.
Na posła sprawozdawcę proponuję pana posła Arkita. Czy jest zgoda?
Wyznaczam termin dla Ministerstwa Spraw Zagranicznych do 9 czerwca.
Dziękuję, zamykam posiedzenie Komisji.


